
Frågeställningar från Skå IK handboll till Kultur och Fritidsnämnden  

Skå IK handboll har mot bakgrund av Ekerö kommuns idrottspolitiska program 2020–2030 
frågeställningar om hur programmet efterlevs.  

Mot bakgrund av nedan och hur fördelningsprincipen i praktiken fungerar inom kommunen och 
fyra år efter antaget idrottspolitiskt program har vi följande frågeställningar till Kultur- och 
Fritidsnämnden. 

1. Har nämnden någon strategi för jämlikt utövande av idrott?  
2. Hur kan nämnden skapa förutsättningar för att stärka andra idrotter än de största? 
3. Kommer fördelningsprincipen ses över i enlighet med vad programmet anger? 

Skå IK handboll bedriver sedan flera årtionden handbollsverksamhet i Ekerö kommun. Vi har 
både barn och ungdomsverksamhet i dagsläget med förhoppning om att kunna starta upp även 
seniorverksamhet närmsta tiden.  

Påverkan från pandemin när inomhusverksamheten i för idrottande stängdes ner, i synnerhet för 
seniorverksamhet men även vid vissa intervaller för barn- och ungdomsverksamhet drabbades 
handbollen nationellt liksom Skå IK handboll. Vi tappade uppskattningsvis 25% av aktiva 
spelare vilket drog med sig tre tjejlag. Att det var just tjej och damlag som blev drabbade kan 
analyseras till att det i hög utsträckning endast var handboll som tjejerna ägnade sig åt 
avseende ledarledd fysisk aktivitet. Under 2022 och 2023 har vi försökt återstarta handbollen i 
kommunen vilket bidragit till att vi ser en försiktigt positiv utveckling bland barn i de yngre åren.  

Ekerö kommun beslutade om ett idrottspolitiskt program 2020–2030. Programmet, som 
genomsyras Idrottsrörelsens strategi 2025, har med sina utgångspunkter en god ambition om 
att på lång sikt hantera de problem som kommunen står inför i syfte att fler medborgare ska 
utöva fysisk aktivitet. Två av utgångspunkterna i programmet är a) Tydliggöra inriktning på 
idrottens utveckling i kommunen, och b) Tydliggöra kommunens och idrottsrörelsens 
ansvarsområden inom idrottens utveckling för att främja en god samverkan.  

I programmet specificeras kommunens ambitioner och viljeriktning med att i Ekerö kommun ska 
alla, oavsett ålder ha möjlighet till idrott i någon form. Ett brett utbud av idrotter ska 
eftersträvas. Vidare uttrycks vikten av jämlikt idrottande där kommunen i samverkan med RF 
SISU Stockholm ska främja utvecklingen av en jämställd och jämlik idrott i den riktning som 
Idrottsrörelsens strategi 2025 anger.  

- Fördelningar av halltider utgår ifrån ett jämställdhets- och jämlikhetsperspektiv och ska 
följa antagen prioriteringsordning. 

Vi ser idag en etablering av hur säsongsidrotter etableras och utövas året runt. Etableringen 
skapar problem i de idag begränsande inomhusanläggningar som kommunen kan 
tillhandahålla, något som sker på bekostnad av  

a) barns möjlighet till mångfald av idrottsval  
b) samma utövare är aktiva året runt med samma eller liknande lag och idrott,  
c) färre barn tränar mycket, fler barn utövar ingen idrott  
d) idrotterna som tidigare varit de etablerade som inomhusidrott får begränsade tider med 

fler lag och många spelare som måste samsas på samma tid i idrottshallen  
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